



ارتفاع بنسبة 22 % في عوائد عمليات "تبريد" خلال الربع الأول من العام الجاري

دبي - الإمارات العربية المتحدة - 1 يونيو 2008: أعلنت الشركة الوطنية للتبريد المركزي "تبريد"، اليوم (1 يونيو/ حزيران 2008) عن وصول عوائد عملياتها المباشرة خلال الربع الأول من العام الجاري والمنتهي بتاريخ 31 مارس 2008، إلى 124,6 مليون درهم. وتمكنت الشركة من تحقيق 21.8% ارتفاعاً في نتائج العوائد الإجمالية للقطاعات حيث وصلت إلى 49,1 مليون درهم مقارنة بـ 40,3 مليون درهم خلال نفس الفترة من العام الماضي.

ووصلت أرباح الشركة خلال الربع الأول من العام الجاري إلى 66,5 مليون درهم وذلك مقارنة بـ 62,2 مليون درهم خلال نفس الفترة من العام الماضي. بينما انخفض الربح الصافي للشركة إلى 10,0 مليون درهم مقارنة بـ 21,4 مليون درهم حققتها الشركة خلال الربع الأول من عام 2007.

وحققت "تبريد" خلال الربع الأول أرباحاً في قطاع توفير الماء المبرد، وصلت إلى 11,0 مليون درهم مقارنة بـ 10,9 خلال الربع الأول من العام الماضي متأثرة بارتفاع معدلات التضخم وزيادة تكاليف الأيدي العاملة والمصاريف الإدارية وعدد من النفقات الإضافية.

وكشفت الشركة عن تأخر اكتمال عدد من العقود ضمن القطاع الصناعي الذي كان يفترض اكتمالها خلال الربع الأول من العام الجاري وانخفاض أرباحها من 11,3 مليون درهم في الربع الأول من العام 2007 إلى 5,1 خلال الربع الأول من العام الجاري. علاوة على ذلك، ساهم استثمار الشركة في أحد المشاريع غير المتناسبة مع اتجاهات السوق في تأثر إدارة السيولة سلباً خلال الربع الأول من هذا العام.

وقال داني صافي، الرئيس التنفيذي لـ"تبريد": "تأثرت النتائج المالية للربع الأول من العام الجاري بعدد من العوامل غير المحسوبة، غير أن ظهور عوائق شيء متوقع في قطاع خدمات المساء المبرد ولانزال ضمن هامش الاحتياط الموضوع للوصول إلى أهداف الشركة لهذا العام سواء ضمن هذا القطاع أو القطاعات الأخرى. ويسعدني ازدياد عوائد الشركة من الماء المبرد بجوالي 21,8% ما يمثل أحد أهم الإنجازات التي حققتها المجموعة خلال هذه الفترة. وسنعمل من خلال خبرتنا على تصحيح نتائج هذا الربع والمحافظة على نمو عمليات وأرباح الشركة خلال الفترة المقبلة".

-انتهى-

معلومات للمحرر:**تبريد:**

تقدم "تبريد"، وهي شركة مساهمة عامة تأسست عام 1998، خدمات تبريد المناطق في كافة دول مجلس التعاون الخليجي من خلال مكاتبها المنتشرة في دبي، أبوظبي، رأس الخيمة، الدوحة، المنامة، مسقط والخبر وعُمان. وتعتبر "تبريد" الأولى في دولة الإمارات والمنطقة في طرح حلول تبريد المناطق الفعالة التي تعمل على الفعاز والكهرباء والتي تتميز بنرشيد الكلفة. وتقدم "تبريد" التي تعتبر الشركة الرائدة في توفير خدمات تبريد المناطق في العالم للعملاء أجود نوعية من الخدمات من خلال نظام طاقة متكامل مصمم خصيصاً ليحواهم التوفير في الطاقة وخفض تكاليف الاستهلاك والصيانة.

وتملك "تبريد" حالياً 22 منطقة تبريد من اجمالي 31 منطقة تديرها في الإمارات عبر شبكة توزيع يتم خلالها توزيع نظام التبريد عبر المناطق. وتضخ "تبريد" وفروعها 227 كيلو طن تبريد في دول مجلس التعاون، بما يقدر بـ 220 كيلو طن في الإمارات و7 كيلو طن في البحرين. كما أنها تشغل 97 كيلو طن إضافياً من خلال شركائها، الموفرين لـ 67 كيلو طن في دولة الامارات العربية المتحدة و30 كيلو طن في قطر.

وبالإضافة الى ذلك، واستناداً الى الاتفاقيات القائمة، تملك "تبريد" في منطقة دول مجلس التعاون الخليجي مشاريع قيد الانشاء لتوفير 722 كيلو طن تبريد ومن المتوقع أن يتم الاتفاق على مشاريع جديدة لتنفيذ 473 كيلو طن بحلول نهاية عام 2010. وتعد القوات المسلحة لدولة الامارات العربية المتحدة أحد أبرز عملاء "تبريد" حيث أنه خلال السنة المالية المنتهية في 31 كانون الاول / ديسمبر 2007، احتلت ما يقارب 47% من مجموع طاقة التبريد التي توفرها الشركة (مباشرة أو من خلال الشركات التابعة) و (53% من إجمالي المحطات التي تشغلها) و67% من عوائد تبريد المناطق.

وتبلغ قيمة رأس مال تبريد الحالية 1,213 مليار درهم وهي شركة مدرجة في سوق دبي المالي "DFM" ولديها قاعدة عريضة من حاملي الأسهم. وتضم قائمة مساهمها الهيئات الحكومية والمؤسسات الاستثمارية ومكاتب خاصة لأفراد مرتفعي الدخل ومستثمرين عالميين فضلاً عن المساهمين من عامة الجمهور.



**TABREED'S REVENUES FROM CORE BUSINESS ROSE 22%
FROM LAST YEAR**

Release Date: 1st June, 2008

National Central Cooling Co. – “Tabreed” (DFM: TABREED) today announced revenues of AED 124.6 million for the first quarter of fiscal 2008 ended March 31. Tabreed's segmental results showed total revenue of AED 49.1 million generated from the company's core Chilled Water business in comparison with AED 40.3 million for the same quarter in 2007. The company posted gross profit of AED 66.5 million for the period, up from AED 62.2 million in 2007. Net profit declined to AED 10.0 million compared to AED 21.4 million in 2007 for the same period.

Tabreed's profits for the quarter in Chilled Water of AED 11.0 million compared with AED 10.9 million for the same period in 2007, were impacted by high inflation in labor costs, administrative payrolls and certain other expenses and overheads. Within the Manufacturing segment several contracts due to complete in the first quarter were delayed, with profits for the quarter of AED 5.1 million in comparison with AED 11.3 million last year. Additionally, the company took a negative mark to market against one of its investments, which resulted in a negative cash management result for the quarter.

Commenting on the company's first quarter results Tabreed's CEO Dany Safi said: “Our first quarter results have been impacted by several exceptional factors, however within the Chilled Water business this was largely foreseen and we remain on-track to achieve our full year budget for the segment and for the group. I am very proud of the 21.8% top-line growth achieved in Chilled Water, and of the group's two successful capital raisings this quarter. We are very well positioned to maintain our record of strong and steady growth.”

-Ends-

Notes to Editors – Information on Tabreed

Tabreed is one of the leading suppliers of district cooling services in the United Arab Emirates. Tabreed designs, engineers, finances, constructs and operates district cooling facilities that supply chilled water for air conditioning. In addition, Tabreed has expanded its district cooling operations by establishing subsidiaries and associate companies in Qatar, Bahrain, Jordan, Oman, Saudi Arabia and Kuwait. Tabreed has also developed a number of subsidiary companies which service the district cooling and air conditioning industry.

Tabreed currently operates 31 district cooling plants (of which it wholly owns 22) in the UAE from which it sells chilled water air conditioning services to customers that are connected to the relevant distribution network. Tabreed and its subsidiaries own 227 Kton of capacity in the GCC region, of which 220 Kton is in the UAE and 7 Kton is in Bahrain. It operates further 97 Kton through associates, of which 67 Kton is in the UAE and 30 Kton is in Qatar.

In addition, based on existing arrangements, Tabreed has in the GCC region a 722 Kton pipeline of projects under construction/development and a 473 Kton pipeline of potential new projects, expected to be installed by the end of 2010. The UAE Armed Forces has been Tabreed's major customer to date, accounting for, in the fiscal year ended 31 December 2007, approximately 47 per cent. of installed capacity owned (directly and through subsidiaries) (53 per cent. of installed capacity operated) and 67 per cent. of its district cooling revenues.

Tabreed's current authorised and issued share capital is AED 1.213 billion. Tabreed is listed on the Dubai Financial Market ("DFM") and has a wide shareholder base. Its shareholders include government bodies and investment institutions, private offices of high net worth individuals, overseas investors and the public.

For further information: Rita Chahoud, PR and Communications Manager, Tabreed. Tel: +971 4 3404422; Fax: +971 4 340; Email: rchahoud@tabreed.com.